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Sammanträde: Föreningsmöte 
Datum:  Lördag den 12 september 2020 kl. 13.00 
Plats:  Digitalt föreningsmöte via ZOOM 
 
 
Ordförande:  David Farkas 
 
 
Sekreterare:  Henrik Sundqvist  
 
Protokolljusterare: Anna Pålsson och Jonas Brännvall 
Antal medlemmar:  37 medlemmar  
 
1. Föreningsmötets öppnande 

Viceordförande David Farkas hälsade alla välkomna till SDF:s digitala föreningsmöte 
som genomförs digitalt på grund av situationen med coronaviruset. 
 

2. Val av protokolljusterare tillika rösträknare  
Mötet beslutar att 
välja Anna Pålsson och Jonas Brännvall till protokolljusterare tillika rösträknare. 
Röstningen kommer ske digitalt och det räknas per automatik i ZOOM, som 
mötesordförande David kommer nämna under varje punkt. 
 

3. Fastställande av dagordning 
Det tillkom två punkter under övriga frågor. 
 
Mötet beslutar att 
Arbeta enligt följande dagordning: 

 
1. Föreningsmötets öppnande 
2. Val av protokolljusterare tillika rösträknare 
3. Fastställande av dagordning 
4. Uppföljning av tidigare protokoll 
5. Kvartalsrapport 6 månader 2020 
6. Reviderat budget 2020 
7. Medlemsavgifter 2021 
8. Styrelsens meddelanden 
9. Övriga frågor 
9.1.   Tolkcentralen (Erika Lindberg) 
9.2.   Medlemmar (Erika Lindberg) 

9.3.               Tolk – Arbetsförmedlingen (Stina M Karv) 

9.4.               Tolk – Tolkcentralen (Stina M Karv) 

10. Nästa föreningsmöte 
11. Föreningsmötets avslutning 
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4. Uppföljning av tidigare protokoll 
David Farkas gick igenom protokollet från 27 maj 2020.  
 
Mötet beslutar att 
godkänna protokollet. 
 
5. Kvartalsrapport 6 månader 2020 
Hans Rimberg gick igenom kvartalsrapport för 6 månander. 
Resultatet för halvåret ser bättre ut än beräknat då SDF fått in 100 000 kr extra från 
Region Stockholm för intressepolitiska arbetet. 
SDF har också fått lättnader när det gäller arbetsgivaravgifter på grund av situationen 
med panadeimin. SDF har också på olika poster haft mindre kostnader på grund av 
situationen. Enligt rapporten skulle SDF ha ett posititvt resultat på 66 630 kr efter ett 
halvt år, men det positiva resultatet hamnade på 92 731 kr. 
 
Det inkom en fråga; 
Nepalkatastrofen, vad är det? 
 
Hans Rimberg informerade att SDF hade i samband med ett naturkatastrof där i Nepal 
samlat in stort summa pengar från medlemmarna och föreningen dubblade summan. 
Dock ledde det till att det inte blev något stödinsats dit då Myright och WFD inte kunde 
garantera att pengarna skulle gå till rätt ändåmål. 
Jonas Brännvall som sitter med i Nepalgruppen ville tillägga att SDF hade under våren 
betalat ut en liten summa i samband med vattenöversvämning som skedde där i 
distriktet där SDF har projekt. 
Pengarna är öronmärkt till olika händelser som påverkar döva i Nepal. 
 
Mötet beslutar att 
tacka för rapporten.
 
6. Reviderat budget 2020 
Hans Rimberg gick igenom reviderat budget för år 2020, det på grund av att föreningen 
gjort omorganisationen under 2019/2020 och i samband med budgetplaneringen för år 
2020 under föreningsmötet 2019 så var inte omorganisationen genomförd så exakta 
personalkostnader för år 2020 kunde inte fastställas. 
Styrelsen lovade att återkomma med en reviderat budget när omorganisatioenen var 
genomfört. 
Medlemmarna hade godkänt i samband med föreningsmötet november 2019 ett 
budgetunderskott på 459 000 kr för år 2020. Efter omroganisationen och reviderat 
budget så beräknas årets resultat hamna på ett positivt resultat på 133 260 kr. 
 
Mötet beslutar att 
tacka för rapporten. 
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7. Medlemsavgifter 2021 
SDF föreslår oförändrat för 2021, se nedan; 
Enskilda                          400 kr 
Ungdomar under 19 år        200kr    
Ålderspensionärer                400 kr 
Familjemedlemmar              400/800 kr 
Stödmedlem                        200 kr  
 
Frågor från medlemmarna; 
Varför kostar det lika mycket för ålderspensionärer som för enskilda? 
I ålderspensionärers avgift inkluderas det även medlemsavgift till Sveriges Dövas 
Pensionärförbund och Stockholm läns Dövas Pensionärförening. 
 
Mötet beslutar att 
Godkänna förslaget för oförändrat medlemsavgifter för 2021.

8. Styrelsens meddelanden 
Organisation 
Avtackning 
SDF vill tacka Johanna Mattsson för hennes tid i SDF:s styrelse, från 2018-2020. 
SDF vill även tacka de personal som avslutat sina tjänster under sommaren, Ulf Nilsson 
Jörlemyr, Anne Zucker och Lena Ryden. 
SDF vill även tacka arbetsgruppen Dövfilmfestival för deras insatser, då det inte kommer 
bli någon festival till hösten på grund av uteblivet ekonomisk bidrag. 
Arbetsgruppen kommer att nedläggas, dock kommer SDF behålla begreppet 
Dövfilmfestival och eventuellt genomföra det igen framöver. 
De som avtackades, Gunilla Wågström Lundquist, Ylva Björklund och Isabel Engwall. 
Pontus Degsell och Paulina Wlostowski satt också med i gruppen från styrelsen och 
kansliet. 

 
SDF:s arbetsgrupper 
Magnus Nordström informerade att SDF nu efter omorganisationen även gör ett översyn 
när det gäller föreningens arbetsgrupper. I samband med detta kommer det göras ett 
nytt struktur och ny PM gällande detta. Det innebär att föreningen kommer ha dialog 
med alla arbetsgrupper om framtiden. Mer information kommer att ges ut framöver. 
 
SDF:s kongressombud 
David Farkas informerade att vid förra föreningsmöte så valde SDF 4 medlemmar till 
SDF:s kongressombud. Det finns två vakanta platser som ersättare ifall någon av de 
valda medlemmarna lämnar sina platser så kan ersättarna gå in. 
 
Det dök upp en fundering, ifall ersättarna är involverade i arbetet även som ersättare 
eller blir de involverade ifall någon av de valda ombuden lämnar sin plats? 
Ersättarna är involverade när någon av valda ombuden lämnar sin plats. 
Oscar Frendig visar intresse att bli ersättare. 
David Farkas frågar föreningsmötet ifall ombudsgruppen får befogenheten att välja den 
andra ersättaren vid behov. 
 



STOCKHOLMS DÖVAS FÖRENING 
Protokoll fört vid föreningsmöte 12 september 2020 

 

 Justeras:  

Intressepolitiska frågor 
Ansvarsfördeling mellan intressepolitisk sekreterare och kanslichef 
Elsa Brunemalm presenterar sig själv och informerat att hon och Henrik Sundqvist, 
kanslichef har fördelat områden när det gäller intressepolitisk arbete så att det 
underlättar för kansliet och för medlemmarna. De arbetar tillsammans i två områden, 
tolkverksamhet och äldrefrågor. 
Elsa 

Arbetsmarknad, Utbildning, HAB barn och ungdomar, Äldrefrågor, Tolkverksamhet, 

Kulturfrågor och Tillgänglighet. 

 

Henrik 

Sociala frågor, HAB Vuxna och hjälpmedel, Tolkfrågor och äldrefrågor. 

 
SDF:s handlingsplan 
Henrik Sundqvist informerar att enligt SDF:s verksamhetsplan för 2020 ska föreningen 
arbeta fram ett kommun- och regionalpolitisk handlingsplan som tydliggör föreningens 
ställning och arbete inom kommunen och regionen. 
Arbetet kommer att påbörjas under hösten. 
De medlemmar som är intresserade, kan meddela intresse till Henrik Sundqvist. 
 
Verksamhet 
Höstens verksamhet 
Gabriel Nal informerar att SDF fortfarande följer rekommendationerna från 
Folkhälsomyndigheten och utifrån det kommer SDF öppna upp Dövas Hus från och med 
tisdag 15 september kl 10-14. 
Övriga verksamhet kommer vara digitala fram till 23 oktober. 
Därefter kommer SDF erbjuda både fysiska och digitala verksamhet fram till julen. 
 
Det var en fråga om hur reglerna gällande corona och verksamhet? 
Elsa Brunemalm informerar att det finns olika riktlinjer och rekommendationer som 
SDF följer när det gäller verksamheten. Det finns också regler som SDF följer när det 
gäller caféverksamheten. 
Ifall det skulle förekomma misstanke om smittspridning bland oss medlemmar som 
besökt Dövas Hus så kommer vi ställa in all verksamhet och hålla Dövas Hus stängt. 
 
Anmälningar till verksamhet 
Gabriel Nal informerar att SDF nu efter omorganisationen tar emot anmälan på 
hemsidan via formulär då det underlättar kansliets arbete. 
Det var några frågor; 
Hur ska de som inte kan anmäla via hemsidan göra? 
Kan man anmäla sig till flera verksamhet på en gång? 
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Vi tar naturligtvis också emot anmälan fysiskt på plats vid kansliet, via bildtelefon och 
mail men vi uppmuntrar att medlemmarna ska använda sig av formuläret då det 
underlättar vårt arbete. Vi kommer även ordna med teckenspråkig information på hur 
man anmäler sig på hemsidan. 
Just nu kan man enbart anmäla sig till en verksamhet åt gången, hur det blir framöver 
får vi återkomma med. 
 
Det dök upp en fråga gällande gårdens namn; 
Arbetsgruppen har samlat ihop namnförslag och gått igenom dessa och slutligen lämnat 
in några förslag för beslut hos styrelsen. 
Styrelsen kommer besluta detta och informera detta framöver. 
 
Mötet beslutar att 
tacka för rapporten väljer in Oscar Frendig som ersättare i SDF:s ombudsgrupp och att 
arbetsgruppen får befogenheten att välja in den andra ersättaren vid behov.  
SDF ser även över rutinerna vid anmälningarna. 
 
9. Övriga frågor 
9.1 Tolkcentralen (Erika Lindberg) 
Erika Lindberg vill lyfta upp Tolkcentralens information utåt när det gäller 
förändringarna som skedde under panademin. Det var dåligt och de gjorde inte någon 
formell information utåt om hur man kunde förbereda detta med distanstolkningen. 
SDF tar detta och lyfter upp detta med Tolkcentralen. 
 
9.2 Medlemmar (Erika Lindberg) 
SDF gick ut innan sommaren att föreningen hade cirka 800 medlemmar, hur många är 
medlemmar nu? Om det är mindre än brukligt, vad har hänt? Viktigt att SDF har 
åtgärder för att locka tillbaka medlemmana. 
Bland annat genom enkät där de får möjligheten att besvara på frågorna om hur de 
uppleven föreningen och dess arbete. 
Hans Rimberg informerar att SDF nu har ca 910 medlemmar. SDF har under våren på 
grund av problem med medlemsystemet för hand skickat ut mail och därefter brev till 
de som inte betalat för året 2020. 
SDF har däremot fått in 24 nya medlemmar under året vilket är glädjande. 
SDF ska se över detta med enkät-undersökning. 
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9.3 Tolk – Arbetsförmedlingen (Stina M Karv) 
Idag måste döva arbetstagare vara registerad hos arbetsförmedlingen för att kunna få 
tolk i samband med arbetslivet vilket är helt fel system. 
Henrik Sundqvist instämmer att det är fel system och att det är en nationell fråga och att 
SDR arbetar med frågan. 
 
9.4 Tolk – Tolkcentralen (Stina M Karv) 
Arbetslivstolkning, reglerna hos Tolkcentralen speglar inte hur det ser ut i 
verkligenheten. Idag får döva anställda vardagstolkning i vissa sammanhang som t.ex. 
APT under förutsättning de inte leder den eller kommer ansvara för en del av mötet. 
Det är helt ohållbart. 
Henrik Sundqvist håller med och det är en fråga som SDR hela tiden arbetar med och det 
pågår nu en utredning kring tolktjänsten som ska vara klar januari 2022. 
SDF arbetar även med detta genom att uppmärksamma detta i regionalt nivå. 
 
10. Nästa föreningsmöte 
David Farkas informerar att nästa föreningsmöte blir av onsdagen den 25 november kl. 
18.00. 
 
Mötet beslutar att 
Godkänna datumet och tacka för informationen. 
 
11. Föreningsmötets avslutande 
Viceordförande David Farkas tackar alla för visat intresse och förklarar föreningsmötet 
avslutat. 


